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Møller (KrF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om insemi- 
nation. 

(Beslutningsforslag nr. B 82). 

Forslag til folketingsbeslutning om rea- 
gensglasbørn. 

(Beslutningsforslag nr. B 83). 

Medlemmer af folketinget Dyremose (KF), 
Gammelgaard (KF), Hagen Hagensen (KF), 
Poul Schlüter (KF) og Stetter (KF) har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om forbed- 
ring af muligheden for at etablere frivillige 
medarbejderaktieordninger m.v. 

(Beslutningsforslag nr. B 84). 

Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Mølgaard (DR): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om radio- og fjernsynsvirk- 

somhed. (Forbrugerstyring af Danmarks Ra- 
dio). 

(Lovforslag nr. L 175). 
Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 

tekst og bemærkningerne hertil. 

Henrik Toft (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved på venstres og det konservative folke- 
partis vegne tillade mig at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om for- 
trinsret i høsten. 

(Lovforslag nr. L 176). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Ivar Hansen (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved på venstres og det konservati- 
ve folkepartis vegne at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om stem- 
pelafgift. 

(Lovforslag nr. L 177). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Inge Krogh (KrF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om insemi- 

nation. 
(Beslutningsforslag nr. B 82). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager beslutningsforslaget. 

Inge Krogh (KrF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om rea- 

gensglasbørn. 
(Beslutningsforslag nr. B 83). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, der ledsa- 
ger dette. 

Dyremose (KF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om forbed- 

ring af muligheden for at etablere frivillige 
medarbejderaktieordninger m. v. 

(Beslutningsforslag nr. B 84). 
Idet jeg henviser til de bemærkninger, der 

ledsager forslaget, håber jeg på tingets velvil- 
lige og hurtige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til kir- 
keministeren: 

Forespørgsel [om de generelle l'etningslinjer 
for kirkepolitikken] af Steffensen (KrF) mfl. 

(Forespørgsel nr. 23. Anmeldt 12/2 81). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Anden behandling af: 
Forslag til lov om Københavns lufthavnsvæ- 

sen. 



6739 17/2 81:2. beh. af f. t. I. om Københavns lufthavnsvæsen 6740 

(Lovforslag nr. L 21. Fremsat 10/10 80. 
Første behandling 31/10 80. Betænkning 
12/2 81). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhaIid- 
ling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Underændringsforslag nr. 3 
forkastedes, idet 15 stemte for, 123 imod. 

Ændringsforslag nr. 2 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. l betragtedes som 
bortfaldet efter forkastelsen af underæn- 
dringsforslag nr. 3. 

§ 3 med den foretagne ændring og §§ 4-7 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Anden behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om gym- 

nasieskoler og studenterkursus. 

(Lovforslag nr. L 70. Fremsat 11/11 80. 
Første behapdling 28/11 80. Betænkning 
12/2 81). 

Der var stillet l ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets overgang 
til tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

Forhandling 

Steen Folke (VS): 
Jeg synes, forslaget om at indføre mulig- 

hed for adgangsbegrænsning ved pædagogi- 
kum er en ualmindelig udspekuleret og ond- 
sindet måde at genere folk på. Der er tale 
om mennesker, som har gennemgået et lang- 
varigt universitetsstudium, og som nu, hvis 
dette forslag bliver vedtaget, skal leve med 
en usikkerhed om, hvorvidt de kan færdiggø- 
re deres uddannelse. Det er folk, der stiler 
efter at blive lærere i gymnasieskolen og til- 
svarende steder, og det er som bekendt en 
forudsætning herfor, at de pågældende har 
gennemgået pædagogikum. 

Nu indfører man altså en mulighed for at 
lave en vilkårlig adgangsbegrænsning. Det vil 
sige, at de pågældende risikerer ikke at kun- 
ne fuldføre deres uddannelse. Oven i købet 
gøres det på den måde, at ordningen indfø- 
res med øjeblikkelig ikrafttræden, sådan at 
folk, der i god tro for mange år siden er be- 
gyndt på sådan et studium, bliver ramt af 
den ordning, der indføres nu. Det synes jeg 
simpelt hen er groft. Det er uanstændigt over 
for de pågældende. 

Undervejs i udvalget har jeg stillet spørgs- 
mål om, hvad man har tænkt sig at gøre ved 
de akutte problemer, der opstår allerede nu i 
efteråret 1981. Der er temmelig mange, der 
er kommet i pædagogikum her i foråret, og 
når man så indfører muligheden for at skære 
meget kraftigt ned på årsbasis, vil der speci- 
elt i efteråret 1981 være en meget stor grup- 
pe, der kommer i klemme. Hvis man, som 
der mere eller mindre er lagt op til, regner 
med kun at optage 150 til pædagogikum i 
efteråret, er der i hundredvis af kandidater, 
som vil blive afvist. Jeg har spurgt ministeren 


